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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA 2/2018 DEL CONSELL D’ESTUDIS DE L’ENSENYAMENT DE 
PSICOLOGIA 
 
Núm. de sessió: 2 
Dia: divendres, 13 d’abril de 2018 
Hora:  10 h en primera convocatòria;  10,30 h en segona convocatòria 
Lloc: sala de Juntes 
 
Assistents: 
 
PROFESSORS/ES 
Caterina Calderón Garrido 
Xavier Caldú Ferrús 
Montserrat Celdran Castro 
Núria Codina Mata 
Maria Mataró (en substitució de M. José Corral López) 
Maria Jayme Zaro, cap d’estudis 
Mercè Martínez Torres 
Javier Onrubia Goñi 
Maribel Peró Cebollero 
Ferran Pons Gimeno, secretari 
Jordi Renom Pinsach 
Neus Roca Cortés 
 
ESTUDIANTS 
 
PAS 
David Cateura Sanz 
 
Excusen la seva assistència: 
Arnau Serra Rueda 
 
 

http://www.ub.edu/psicologia/
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Ordre del dia 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la reunió anterior 
2. Informe de la cap d’estudis 
3. Nomenament de la coordinadora de Treball de fi de grau 
4. Aprovació, si escau, dels criteris per a l’aprovació de l’oferta de noves assignatures optatives 
5. Aprovació, si escau, de canvis de nom d’assignatures optatives 
6. Anàlisi de la distribució horària de les assignatures optatives segons la seva menció 
7. Assumptes de tràmit 
8. Torn obert de paraules 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la reunió anterior 
La cap d’estudis inicia la sessió a les 10:40 h amb quòrum. S’aprova l’acta de la reunió anterior. 
 
2. Informe de la cap d’estudis 
La cap d’estudis inicia la sessió fent referència a que ha rebut moltes queixes sobre el mal 
funcionament de la lectora òptica. Informa que els tècnics han estat treballant i sembla que s’ha 
reparat. Tot i això, informa que s’estan buscant alternatives ja que la lectora és antiga i sembla que 
cada cop anirà a pitjor. Donat que el cost d’una nova lectora òptica és molt elevat, des de 
l’administració del campus no s’està plantejant comprar-ne una de nova, per tant cal explorar més les 
opcions de programari corrector d’exàmens que havia plantejat la Carme Pineda a l’anterior consell,  
com ara el programa Examio. La professora Peró, una de les que s’havia ofert a provar-lo, comenta que 
l’han fet servir i la primera impressió ha estat molt bona, doncs només requereix escanejar els fulls de 
resposta i es pot fer servir des de qualsevol ordinador. Sembla que podria ser una bona alternativa a 
la lectora, però considerant que la Sra. Pineda va comentar que els costos eren elevats, esperem a 
disposar d’alternatives que també provarem des de consell d’Estudis per tal de tramitar-les i solucionar 
el problema de la lectora.  
Seguidament la cap d’estudis dona les següents informacions: 
• Grups en anglès - S’ha fet una reunió amb els professors dels grups que s’imparteixen en anglès. 

L’experiència ha estat molt positiva. La idea és arribar a oferir un grup així a totes les assignatures 
del grau. Al curs actual hi trobem 4 assignatures de formació bàsica, dues obligatòries i 4 optatives 
que ho incorporen: primer curs, Tècniques de recerca, Aprenentatge, Motivació i Emoció, 
Diferències Individuals i Psicofisiologia; segon curs, Percepció i atenció; tercer curs, Psicologia de 
les organitzacions. Optatives: Psicologia del treball, Psicofisiologia clínica, Cognició comparada, 
Psicologia i màrqueting.  

La valoració que fan els/les responsables d’aquests grups va ser molt positiva, i es va demanar fer una 
major difusió de les ofertes. Concretament, vam acordar la necessitat d’informar dins el programa 
Erasmus (ja s’ha fet però ho actualitzarem pel proper curs), fer publicitat i fomentar la matrícula entre 
l’alumnat de nou ingrés, donar-li visibilitat al web de la facultat i, també, demanar més grups en anglès 
pel proper curs, amb l’objectiu a llarg termini de fer una línia en anglès per a tot el Grau. 
• Comissió de mencions – S’informa que la comissió de mencions ha realitzat una enquesta pilot 

que es passarà a un grup de tercer i a un grup de quart per poder saber el coneixement real que 
tenen els estudiants de tot el tema de les mencions i de l’oferta d’optativitat, el que impliquen o 
no impliquen, per valorar a posteriori la seva necessitat. 

• Psicofutur- El 24 d’abril s’inicien les jornades Psicofutur. El plantejament és el mateix que en 
edicions anteriors i es farà en horari a partir de les 13h. per minimitzar l’afectació de la docència 
(tot i afectar alguns grups).  Es realitzaran 4 sessions informatives sobre: pràctiques curriculars, 
TFG, assignatures optatives i mencions -  estudis de postgrau de la UB (títols oficials vs. Propis) -  
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Oportunitats a l’estranger: sortides professionals a les institucions europees. El sistema universitari 
alemany (informació sobre beques acadèmiques i d'investigació) – PIR: informacions, indicacions i 
recomanacions. A totes les sessions hi participen els/les responsables acadèmics així com 
professionals en actiu que aproparan la seva experiència a l’alumnat assistent.  

• Plans Docents - S’informa que des de vicerectorat ja han obert l’aplicatiu dels plans docents al 
Gr@d,  per tant, el professorat ha de començar a elaborar/reelaborar el pla docent perquè pugui 
ser aprovat pel seu  consell de departament i trametre’ls a Consell d’Estudis com a màxim el dia 
15 de maig, per a la seva revisió. 

• Jornada de Portes Obertes – la cap d’estudis informa que s’ha realitzat la Jornada de Portes 
Obertes per a estudiants de Batxillerat amb molt èxit tant quant al nombre d’assistents com per 
l’interès amb què van seguir tota la sessió. 

• Jornades Culturals – tal i com es va aprovar per Consell d’Estudis el proper 18-19 d’abril tindran 
lloc les jornades culturals, però a hores d’ara no hi ha cap informació enlloc, ni tan sols referència 
a un programa. No se sap quines activitats o tallers estan plantejats, però a més han aparegut per 
tota la facultat rètols penjats on expliquen s’han prohibit les festes de les jornades culturals, pel 
que animen a l’alumnat a reivindicar aquest dret. La cap d’estudis es compromet a parlar amb 
l’alumnat per conèixer la situació; caldrà parlar de les jornades del proper curs. 

 
3. Nomenament de la coordinadora de Treball de fi de grau 
Segons l’article 2 de la Normativa del TFG de Psicologia, aprovada el 18 de juliol de 2011 -d’acord amb 
les Normes generals reguladores dels TFG de la UB (7-06-2011) Art. 2. Comissió de TFG, la coordinadora 
del TFG és nomenada pel Consell d’Estudis a proposta de la direcció de la Unitat de Coordinació Docent 
de Pràcticum (al punt 2.3 s’especifiquen les seves funcions). 
D’acord amb la normativa, la Dra. Victòria Carreras proposa la Dra. Mercè Martínez. 
S’aprova la proposta. 
Els membres de la comissió han de ser proposats per la coordinadora de la comissió de TFG i nomenats 
pel Consell d’Estudis, per tant demanem a la professora Martínez que pel proper Consell d’Estudis 
ordinari faci la seva proposta. 
 
4. Aprovació, si escau, dels criteris per a l’aprovació de l’oferta de noves assignatures optatives 
Es presenta una proposta prèviament treballada per una comissió formada per membres del consell 
d’Estudis (Maria Jayme, Ferran Pons, Xavier Caldú i Montserrat Celdrán), i s’obre un torn de paraules. 
La professora Peró comenta que a la seva secció han valorat la proposta i que consideren que els 
criteris són molt genèrics. Concretament els dos últims punts no semblen ser adients o adequats:  

- Adequació del perfil (ja que això ha de ser competència del Departament).  
- Continuïtat de l’assignatura amb el temps (no queda clara de quina continuïtat es parla). 

Es proposa eliminar el punt “adequació del perfil” ja que no és competència del Consell d’Estudis, així 
com també el criteri de continuïtat perquè sembla poc probable assegurar-ho. La cap d’estudis recorda 
als membres del Consell d’Estudis que el document respon a una petició expressa del degà de la 
Facultat al Consell d’Estudis arran de la petició expressa dels professors Quera, Salvador i Dolado. En 
una reunió convocada a tal efecte, la cap d’estudis va recollir totes les observacions i propostes que es 
van fer i la comissió les ha adaptat sense considerar si és funció o no del Consell d’Estudis, per tal 
d’oferir un marc més ampli. S’acorda limitar-ho només als continguts que sí són competència del 
nostre òrgan. 
Continuant amb el torn obert de paraules, el professor Onrubia comenta que el més important no és 
qui ofereix una assignatura optativa sinó què s’ofereix.  
Per altra banda es comenta que el criteri “d’absència de solapament amb altres assignatures” és 
negatiu, semblaria més correcte que fos en positiu, que s’adreci el fet en “què aporta de nou” en 
comparació a l’oferta formativa de grau. 
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La professora Peró comenta la necessitat de valorar i analitzar la totalitat de la oferta de l’optativitat. 
La professora Codina comenta que s’ha de fer una reflexió molt seriosa sobre el tema de l’optativitat. 
Per altra part també aprofita per comentar que s’hauria d’intentar moure la reunió de Consell d’Estudis 
en un altre horari, ja que sempre es realitza el mateix dia a la mateixa hora. Això comporta que hi hagi 
professors que tenen classe i sempre han de marxar a meitat del consell. S’explica que s’escull el dia 
en què la majoria de membres del consell no tenen docència, però que es tindrà en compte de cara a 
futurs consells perquè no sempre siguin les mateixes persones les que es veuen afectades per la data 
escollida. 
Finalment, es proposa que la proposta de criteris per a valorar noves ofertes d’optativitat sigui 
presentada a les seccions de la Facultat per discutir-ho i presentar les diferents conclusions al proper 
Consell d’Estudis ordinari.  
 
5. Aprovació, si escau, de canvis de nom d’assignatures optatives 
Es proposen els següents canvis de nom juntament amb la justificació que se’n fa de les propostes: 
• Bilingüisme – Bilingüisme: cervell i cognició 
• Canvi organitzatiu i innovació social – Emprenedoria i innovació social 
• Psicogerontologia – Intervenció psicològica en gent gran 
S’aproven els canvis de nom. Però la professora Mataró intervé per exposar els seus dubtes sobre si és 
adequat fer servir la paraula “cervell” en una assignatura que no és una oferta des de la secció de 
Psicobiologia. Després de discutir-ho,  s’acorda que aquest cop concret també es portaran a les 
seccions les sol·licituds de canvis de nom i es tractarà en el proper Consell d’Estudis. 
Així doncs, no s’aproven els canvis de nom de les assignatures optatives, pendents de la seva valoració 
a les seccions de la Facultat.  
 
6. Anàlisi de la distribució horària de les assignatures optatives segons la seva menció 
La Sra. Romay explica la documentació adjuntada, dues propostes sobre la distribució de les optatives 
segons les mencions, sense especificar-les. S’intenta que a cada franja horària hi hagi oferta d’optatives 
de cada menció.  
Es decideix que també es portarà a les seccions, per poder discutir i valorar aquesta proposta. 
 
7. Assumptes de tràmit 
No hi ha assumptes de tràmit. 
 
8. Torn obert de paraules 
La professora Roca fa una consulta sobre uns rètols de “Codi de conducta a l’aula”. Proposa que si es 
poden tornar a penjar aquests rètols ja que els alumnes no compleixen aquests codis (per exemple, 
mengen a classe).  La cap d’estudis comenta de revisar el document de codi de conducta i recuperar-
lo de cara al proper curs acadèmic.  
S’informa que s’ha rebut una petició dels responsables del Punt d’Informació de la Facultat, on exposen 
que perden molt de temps ordenant les cadires després de la docència de determinades assignatures. 
Es demana que sigui el/la docent qui s’encarregui de reordenar les cadires un cop acabi la classe per 
facilitar la feina del següent docent. 
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Acords presos 
 
1. S’aprova l’acta de la reunió anterior (ordinària 1/2018 de 2 de març) 
2. S’aprova el nomenament de la professora Mercè Martínez com a nova coordinadora de la comissió 

de TFG 
 
 
La cap d’estudis aixeca la sessió a les h de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
El secretari 

 
 
 
 
 
 
 

Vist-i-plau 
La cap d’estudis 
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